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Z á k l a d n í  š k o l a  v  O p o  n �
Nastal nám konec školního roku, proto mi dovolte popřát 
dětem krásné a nekončící prázdniny. Učitelům pak zaslou-
žený odpočinek a načerpání nových sil do dalšího školní-
ho roku. Rád bych poděkoval panu řediteli PaedDr. Milanu 
Brandejsovi jako výraz upřímných díků za jeho odpověd-
nost a neocenitelnou práci, kterou zastával ve funkci ředi-
tele naší základní školy. Nad tématem školy bych se rád za-
myslel i v mém příspěvku níže. Jak jistě všichni víte, od no-
vého školního roku (přesněji od 1. července) bude mít Zá-
kladní škola v Opočně novou paní ředitelku, což v některých 
z nás vzbuzuje očekávání a v některých zase rozpaky.
 Nejsem pedagogem (v rodině jsem ale učitelkami obklo-
pen – babička, matka, manželka, švagrová), proto si myslím, 
že dokáži posoudit, jak náročné, vyčerpávající, zodpovědné, 
ale i nedoceněné je toto povolání. Můj děda Josef Chlum-
ský citoval často údajně čínské přísloví: „Chceš-li někoho 
potrestat, dej mu za úkol vychovávat cizí děti.“ Za pravdu 
mu dám vždy, když slyším v souvislosti s mládeží o hrubosti, 
neochotě, agresivitě, vulgaritě, šikaně, násilí, drogách či ne-
úctě ke všemu živému.
 Práce s dětmi je však i krásná, naplňující. Přinášejí-li si 
žáci z domova dobré pracovní a výchovné návyky, je radostí 
je dál rozvíjet. Na dobrých základech vštěpených rodinou se 
učitelům lépe a snáze staví. Proto je spolupráce rodiny a ško-
ly tak důležitá. Dnešní školáci budou v budoucnosti našimi 
spoluobčany a škola (ovšem nejenom ona) může v mnohém 
ovlivnit, jak kvalitní lidé z dnešních dětí vyrostou.
 Než si dnešní prvňáček oblékne sako a kravatu a půjde si 
převzít vysokoškolský diplom, musí projít mnoha učebna-
mi, mnoha školami, stráví v nich mnoho hodin, dní, mnoho 
let. Bude to jeho pevná vůle, jeho píle, ale především učitelé 
s „velkým U“, kteří mu pomohou, aby se jeho sen stal sku-
tečností.
 Aby však učitel mohl odvádět co nejlepší práci, potřebu-
je cítit soudržnost pedagogického kolektivu, potřebuje ve 
škole vnímat atmosféru důvěry, pochopení, přátelského u-
volnění. Věřím, že se nově jmenované paní ředitelce Mgr. Ja-
ně Hrnčířové brzy podaří přesvědčit všechny, že je tou spra-
vedlivou, moudrou, ráznou i laskavou „paní řídící“.
 Jak napovídá krásný starý výraz na jedné z budov naší 
školy: Věřím, že vše bude ku prospěchu „Cesty světla“ – na-
ší Základní školy v Opočně. Štěpán Jelínek, starosta

Koupaliště Broumar slavilo
V sobotu 7. 6. 2008 se na koupališti Broumar sešli příznivci 
a přátelé našeho krásného areálu, aby oslavili 40 let od otevře-
ní bazénu. Personál přichystal různé hry a atrakce, za které děti 
dostávaly odměny a dárečky. Díky sponzorům bylo dárků hod-
ně a dostalo se na všechny děti i vícekrát.

Překvapením bylo odhalení maskota našeho koupaliště – veliké-
ho, krásného žabáka nad modrou hladinou Broumaru, kterého 
vymyslel, nakreslil a vyrobil pan Petr Netík, jemuž za to velice 
děkujeme. Věříme, že náš maskot bude pravidelně na začátku se-
zóny otevírat brány koupaliště. Odhalení proběhlo za asistence 
odstupujícího vodníka Bohouše, kterého s veškerou profesiona-
litou ztvárnila pani Tymichová a vodníka mladého následovníka, 
kterého zpodobnil Honzík Pultar.  (dokončení na str. 2)
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Maskot koupaliště.

Opočenské mažoretky.

s l o v o  s t a r o s t y  —

z  o b s a h u  č í s l a  —
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Koupaliště slavilo . . .  (dokončení ze str. 1)
 Děti u vstupu na koupaliště dostaly slosovatelný kupón, na 
který napsaly jaké jméno by daly maskotovi. Během zábavy pro-
běhlo losování o věcné ceny pro ty, kteří vyplnili slosovací kupón. 
Všechny dětské návrhy na jméno maskota jsou sepsány a vybe-
re se z nich 10 nejzajímavějších do užšího fi nále, aby posléze 
z nich vzešel vítěz, který se může těšit na hodnotnou odměnu. 
Blíže budeme informovat v dalším čísle ON.
 Vydařená akce by nemohla proběhnout bez pomoci přátel 
a sponzorů. Proto bych chtěla poděkovat paní učitelce Janě Rejz-
kové a ochotným a šikovným žákům z naší základní školy a spon-
zorům, kteří nás obdarovali množstvím cen. Firmám Pemitex 
Potštejn, Marta Dobruška, Algida a našim opočenským podni-
katelům – Mode Helena Debnárová, Širokosort Milan Vysko-
čil, Drogerie Zdena Zilvarová a panu Otto Daňkovi mladšímu 
a staršímu. Děkujeme opočenským mažoretkám pod vedením 
paní Renaty Pultarové a Věry Juráškové za pěkné vystoupení 
ve třech skladbách. Děvčata se líbila a sklidila velký potlesk. 
I v parném slunci předvedli kynologové se svými čtyřnohými 
kamarády dětem i dospělým, jak vycvičit svého pejska k posluš-
nosti a k pomoci při zadržení nepřítele. Jsme rádi, že se dne ote-
vření koupaliště zúčastnili a těšíme se na viděnou se čtyřnohými 
kamarády příště. Děkujeme za mediální a organizační podporu 
i skvělý konferenciérský výkon panu Jiřímu Králíčkovi z občan-
ského sdružení ABAKUS a hezké fotomomentky Jana Ježdíka.
 Nyní už nám nezbývá nic víc než čekat na vydařené počasí 
v nadcházející letní sezóně a stále plné koupaliště.
 Za personál koupaliště vás zve k jeho návštěvě 

Eva Koďousková

Informace z jednání zastupitelstva města 
Opočna konaného dne 16. 6. 2008

— ZM schválilo prodej čp. 208 na pozemku parc.č. 341/1 
a pozemku parc. č. 341/1 o výměře cca 215 m2 v obci Opočno 
za minimální cenu 1 680 000,– Kč. Prodej v případě více zá-
jemců proběhne obálkovou metodou dne 24. 7. 2008.

— ZM schválilo prodej domu čp. 124 na pozemku parc. 
č. 128 a pozemku parc. č. 128 o výměře 320 m2 v obci Opoč-
no za minimální cenu 1 020 000,– Kč. Prodej v případě ví-
ce zájemců proběhne obálkovou metodou dne 22. 7. 2008.

— ZM rozhodlo prodat pozemek parc. č. 1334/2 o výměře 
237m2 a pozemek parc. č. 1334/6 o výměře 1331 m2 v ob-
ci Opočno v lokalitě Lištovina Českému rybářskému svazu, 
místní organizaci 5055 za cenu 85 017,– Kč.

— ZM vzalo na vědomí odstoupení paní Ing. arch. Ludmi-
ly Snopkové z funkce určeného zastupitele pro spolupráci 
s pořizovatelem Změny II. ÚPSÚ Opočno a do této funkce 
jmenovalo pana Ing. Aleše Jelínka.

— ZM schválilo obecně závaznou vyhlášku č. 1/2008 o koe-
fi cientu daně z nemovitostí s úpravou vyhlášky  v odstavcích 
1. a 3. článku II., kde byl koefi cient snížen z 1,4 na 1,0. Pro-
vedená úprava bude platná od roku 2009.

— ZM schválilo závěrečný účet města za rok 2007.

Informace z rady města ze dne 16. 6. 2008
— Rada schválila příspěvek ve výši 3 000,– Kč Dobrovolné-
mu svazku obcí Region Orlické hory na provoz Cyklobusy 
Orlických hor 2008.

— Rekonstrukce dětského bazénu na koupališti – nelze 

provést plánovaným způsobem plastovým svařencem, ale 
je třeba realizovat tzv. těžkou fólií spolu s vybudováním 
akumulační jímky a odtokového kanálu.

— Prodej pozemků v lokalitě Ořechová – rada schválila 
znění smlouvy o výhradním zprostředkování prodeje sta-
vebních pozemků realitní kanceláří TANA.

— Půjčky z FRB – v termínu pro předložení žádosti o půjč-
ku z FRB byla doručena pouze jedna žádost panem Bo-
huslav Matysem na čp. 531. Rada schválila požadované 
dotační tituly v požadované výši.

— Projekt bezbariérového města – pan Jiří Sommer se-
známil členy rady s projektem bezbariérovost města, na 
který by bylo možné čerpat z EU – z projektu Agender – 
projekty na bezbariérovost měst.

— Kulturní komise – rada vzala na vědomí odstoupení pa-
ní Petry Flígrové z kulturní komise města a jmenovala na 
její místo Ing. Lucii Skalovou.
 Podrobné znění usnesení najdete na www.opocno.cz

Město Opočno prodává dva bytové domy
Čp. 208 na pozemku parc. č. 341/1 a pozemku parc. č. 341/1 o výmě-

ře cca 215 m2. Nemovitost se nachází v městské památkové zóně, na 

Kupkově náměstí, a je zařazena do seznamu nemovitých kulturních 

památek. Dům je částečně podsklepený a má dvě nadzemní podlaží. 

V 1. NP se nachází volný nebytový prostor o výměře 66 m2 (kadeřnic-

tví ukončí nájem 31. 7. 2008). Ve 2. NP se nachází byt 1+1 – 56,20 m2 

a byt 2+1 – 60,20 m2. Minimální cena je stanovena 1 680 000,– Kč.

 Zájemci své nabídky doručí na podatelnu Městského úřadu Opoč-

no v zalepené obálce označené v pravém horním rohu „čp. 208“ nej-

později do 24. 7. 2008 (čtvrtek) do 9.00 hodin. V případě více zá-

jemců, bude proveden výběr obálkovou metodou – prodej nejvyšší 

nabídce s možností navýšení kupní ceny v dalších kolech dne 24. 7. 

2008 (čtvrtek) v 9.15 hodin v zasedací místnosti Městského úřadu 

Opočno.

 Čp. 124 na pozemku parc. č. 128 a pozemku parc. č. 128 o výměře 

320 m2. Nemovitost se nachází v městské památkové zóně, nedale-

ko Kupkova náměstí, dům má jedno podzemní a dvě nadzemní pod-

laží a nachází se v něm nebytový prostor o výměře 32,73 m2 a čtyři 

byty. V 1. NP 1+1 – 54,3 m2, ve 2. NP 2+1 (přístupný ze dvora přes 

pavlač) – 48,13 m2, dále 1+1 – 34,94 m2 a 2+1 – 52,9 m2. Pozemek 

parc. č. 128 je zatížený věcným břemenem – práva chůze a jízdy – 

ve prospěch pozemku parc. č. 134. Minimální cena je stanovena 

1 020 000,– Kč.

 Zájemci své nabídky doručí na podatelnu Městského úřadu Opoč-

no v zalepené obálce označené v pravém horním rohu „čp.124“ nej-

později do 22. 7. 2008 (úterý) do 9.00 hodin. V případě více zájem-

ců bude proveden výběr obálkovou metodou – prodej nejvyšší nabíd-

ce s možností navýšení kupní ceny v dalších kolech dne 22. 7. 2008 

(úterý) v 9.15 hodin v zasedací místnosti Městského úřadu Opočno.

P O Z E M K Y  V  O P O Č N Ě
Prodej pozemků v lokalitě Ořechová předalo město realit-
ní kanceláři TANA. Přímý prodej pozemků prostřednictvím 
městského úřadu byl ukončen. Fi

P O D Ě K O V Á N Í
Ráda bych touto cestou poděkovala členské základně Červe-
ného kříže v Opočně za zakoupení míčů pro hry dětí v mateř-
ské škole. Mnohokrát děkujeme.
 Hana Kubalová, ředitelka MŠ

i n f o r m a c e  z  r a d y  —
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c e n í k  k o u p a l i š t �  b r o u m a r
VSTUPNÉ: celodenní od 17. h.
osoby starší 18 let 35,– Kč 20,– Kč
osoby od 15 do 18 let, studenti, invalidé, důchodci
(pouze po předložení platného příslušného průkazu)
 25,– Kč 15,– Kč
děti od 6 do 15 let 20,– Kč 10,– Kč

SEZÓNNÍ PERMANENTKY:
dospělí 30 vstupů (nad 18 let) 600,– Kč (vstup/20,– Kč)
děti 30 vstupů (15–18 let) 450,– Kč (vstup/15,– Kč)
děti 30 vstupů (6 –15 let) 300,– Kč (vstup/10,– Kč)

PŮJČOVNÉ:
pramice, šlapadla, kánoe 1 h. 40,– Kč
ping pong 1 h. 30,– Kč
slunečník celodenní 20,– Kč
nafukovací kruh, křidélka celodenní 10,– Kč
petanque 1 h. 20,– Kč
tenis 1 h. 80,– Kč
raketa 1 zapůjčení 30,– Kč
míčky 1 sada 20,– Kč
plážový volejbal 1 hod. 50,– Kč
PERMANENTKY TENIS 20 h. 1200,– Kč
PERMANENTKY TENIS 10 h. 700,– Kč
venkovní šachy 1 hra 100,– Kč

SLUŽBY:
uložení kol 5,– Kč
grilování (gril, dřevo, nájem) 600,– Kč

UBYTOVÁNÍ:
chatka, 1 noc 650,– Kč
chatka, více nocí  600,– Kč/noc
poplatek za pejska 20,– Kč
ubytovací a rekreační poplatek dle vyhlášek Města Opočna 
č. 2/2004 a 5/2004 činí 4,– Kč + 10,– Kč

P o z v á n k a  n a  s o u t � ž  v  p o ž á r n í m
ú t o k u  „ O   á n e c k ý  p o h á r “

Sbor dobrovolných hasičů v Čánce si vás dovoluje pozvat na 
soutěž v požárním útoku „O čánecký pohár“, která se koná 
v sobotu 5. července 2008 v kategorii dětí od 10 hodin a v ka-
tegorii žen a mužů od 14 hodin u místní hasičské zbrojnice. 
Přijďte všichni fandit, zejména domácím družstvům, budou 
to potřebovat! Hasiči z Čánky se těší na vaši účast

Jaké jsou opočenské zpěvačky?
Tak ještě pět minut a začínáme. Doufám, že holčičky mají vše připravené. 

Je to legrační, říkám jim holčičky a ony už jsou to slečny, za kterými se 

rádo ohlédne oko nejednoho muže. Ale co, pro mne jsou to pořád holčič-

ky. Ty, které na mě vylily svá upřímná očka u přijímacích zkoušek . . .

 A už je to tady! Pan Macek zháší světla v sále a já se snažím ztišit všech-

ny účinkující. Brní mě žaludek a zkracuje se mi dech. Všichni si myslí, že 

nemám trému. Kdyby věděli, že ji mám i za holčičky. Vlastně asi ještě víc, 

než sama za sebe. Tolik si přeju, aby svým rodičům ukázaly, jak báječné 

jsou. Nejlepší by bylo vzít strach a trému na sebe. Tak ještě poslední „tfuj, 

tfuj, tfuj!“

 . . . Všechno jde tak, jak má. Livie Kuchařová zpívá první písničku a mně 

se vybavuje spousta zážitků z devíti let, která jsme spolu strávily. Když 

přišla se svými rodiči a poprvé mi zazpívala, řekla jsem si, že je to jedno 

z nejtalentovanějších dětí, jaké jsem měla možnost potkat. Byla vždy moc 

hodná, tvárná a nekonfl iktní. Když se nad tím zamýšlím, tak všechny mé 

žákyně byly takové. Každopádně z Livinky jsem se radovala. V té době 

jsem nemohla tušit, že přijdou další stejně talentované a šikovné dívenky.

 . . .  Z myšlenek mě vytrhuje Eliška Machačová: „Pančelko (mimocho-

dem tato zdeformovaná verze paní učitelky je mi moc sympatická), co 

když zapomenu slova?“ Musím ji uklidnit, a proto odpovídám: „Tak se 

nic neděje, chleba levnější nebude.“ Nemyslím, že by ji to uklidnilo, tak 

ji ještě pohladím po vlasech a řeknu, že to určitě dobře dopadne. Doufám, 

že nevědí, že se bojím taky. Nesmějí to vědět! . . .  Jsou chytré, asi to vědí . . .

 Eliška začala sólově zpívat ve stejný rok jako Livie. Práce s ní byla 

pro mě vždy radostná. Prožila si velmi dlouhé a náročné období, kdy se 

jí měnil hlas a nemohla si moc dovolit vybírat, co chce a nechce zpívat. 

Obdivovala jsem, jak je trpělivá, pracovitá a ukázněná. Její úsilí se roz-

hodně vyplatilo. Když už jí to konečně hlas dovolil, zlepšovala se hodinu 

od hodiny. Pomalu se blížila doba rozhodování, co dál po základní škole. 

Byla jsem ráda, že se s Livií obě rozhodly zkusit štěstí při zkouškách na 

konzervatoř. Moje radost byla ještě větší, když obě uspěly a byly přijaty 

na Konzervatoř Jaroslava Ježka.

 . . .  „ Adrianko, hlavně se narovnej a užij si to.“ To jsou moje poslední 

rady před tím, než Adriana Zachová vstupuje na pódium. Zpívá teprv tři 

roky, ale za tu dobu mi přirostla k srdci stejně jako Eliška s Livií. Jsem 

ráda, že i jí se podařilo v Praze uspět a od září bude studovat na taneč-

ně-dramatické škole. Vzpomínám si, jak jsem s ní vloni dlouze mluvila 

o tom, co všechno je třeba udělat pro to, aby mohla tancovat. Že k tomu 

je zapotřebí spousta odhodlání, obětování a hlavně tréninku. Tak jako 

ve všem, co chce člověk dělat dobře. Nevím, jestli to byly právě naše roz-

mluvy, které přiměly Adrianku začít usilovně pracovat, ale musím uznat, 

že od té doby se velmi zlepšila i ve zpěvu a mám z ní velkou radost.

 . . .  Kdo je na řadě? Aha, Terezka Paštiková . . .  No jo, moje sluníčko. 

Od první třídy byla nepřehlédnutelná. Dítě, které musí mít rád každý 

pedagog. Chytrá, roztomilá, komunikativní a hlavně stále v dobré náladě 

a s úsměvem na rtech. Myslím, že je taková dodnes, jenom k těmto vlast-

nostem přibylo hodně sebekritiky a skromnosti. Na Terezce jsem si vždy 

cenila zodpovědnosti, dochvilnosti a připravenosti. Potřebovala bych pro 

ni sehnat dobrou kapelu, aby se už mohla pomalu začít stavět na vlast-

ní nohy. Měla by zpívat, je čím dál lepší.

 Docházejí baterky v mikrofonu !!! To je hrůza, zrovna teď se mi musí 

tolik klepat ruce. Ještě, že je tady Adriana, musí mi je vyndat. Kdo je vlast-

ně na řadě?! Naše Terezka?! To je pech, ten mikrofon nejde! No nic, tak 

začneme znovu. Je to škoda, teď bude rozhozená. Je těžké hodnotit vlastní 

dítě a je ještě těžší ho učit. Štěstí, že Terezka je nekonfl iktní, jinak bychom 

se někdy na těch hodinách asi „sežraly“. Všichni mi říkají, jak je dobrá 

a jak se zlepšila. Já si to vlastně myslím taky, ale je mi skoro trapné o tom 

mluvit. Jako její pedagog musím říci, že její talent pro muzikál je napros-

to jedinečný. Jako její maminka mohu říci jenom to, že ji moc přeju, aby 

ji to, co dělá, moc bavilo a doufám, že se bude ještě hodně zlepšovat.

 (dokončení na str. 4)
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přijati a dobře pohoštěni. Paní Škrabalová nám zase vyjed-
nala přednášku o našem slavném rodákovi malíři Františku 
Kupkovi. Konala se v domě pečovatelské služby a na pozvá-
ní o. s. ABAKUS přijel mezi nás vyprávět o životě našeho 
slavného rodáka ředitel muzea z Dobrušky pan Jiří Mach a ře-
ditel Smetanovy výtvarné Litomyšle, bývalý ředitel Muzea 
Kampa a Nadace Jana a Medy Mládkových, pan Jiří Lammel. 
Přivezl s sebou i obraz Podzimní slunce (Tři ženy v podzim-
ním slunci) a jeho prostřednictvím nám představil osudové 
ženy Františka Kupky. Na závěr dostali všichni účastníci be-
sedy od pana Lammela a o. s. ABAKUS knihu „Osm zasta-
vení . . . , která dokumentuje jednotlivé výstavy cyklu – Franti-
šek Kupka Člověk a Země (od Pekingu po Opočno).
 Dalším zážitkem bylo promítání fotografi í starého Opoč-
na v místnosti klubu. Zařídil nám je bývalý kronikář města 
pan Václav Rathouský. Přivedl sebou hosty – pana Vladimíra 
Macka, pana Luďka Hamáčka a pana Michala Schejbala, kte-
rý nám fotografi e promítal ze své sbírky. Všichni nám nabíd-
li také spolupráci v našem snažení a jejich zájem byl také vel-
mi milý. Doufáme proto, že se nám podaří s jejich pomocí, 
ale i s pomocí paní ředitelky Mgr. Vilímkové a paní Škrabalo-
vé vytvořit dobrý program pro druhé pololetí, abychom moh-
li pozvat do klubu další opočenské seniory. Věřím, že se me-
zi nimi najdou ti, kteří s námi budou vést tuto tradiční orga-
nizaci a pomohou nám tak psát další historii klubu opočen-
ských seniorů. Za klub důchodců Ctislava Novotná

P o d � k o v á n í
Zaměstnanci ZŠ Opočno a výbor sdružení rodičů by chtěli 
touto cestou poděkovat Dr. Milanu Brandejsovi za jeho dlou-
holetou práci ve funkci ředitele ZŠ Opočno. Pod jeho vede-
ním dosahovala škola velmi dobrých výsledků, všichni si vá-
žili jeho osobního přístupu, nadhledu, tolerance a pochopení, 
které měl pro své žáky a učitele. Do dalších let přejeme hodně 
zdraví a spokojenosti. zaměstnanci ZŠ a výbor SR

Reakce – Sejdeme se na pohřbu
Vážený pane doktore, vážení spoluobčané, do příštího čísla 
ON pro vás připravuji přehled aktivit, které Rada připravu-
je pro zvýšení bezpečnosti silničního provozu v našem měs-
tě. Je toho poměrně dost a v tomto vydání již nebyl prostor. 
Děkuji za pochopení. Ing. Jaroslav Pultar – člen rady

N a m á h á m e  m o z e k

Trpaslíci
Zlý černokněžník neměl rád trpaslíky. Čtyři z nich chytil a za-
kopal je po hlavu do země. Trpaslíci se tak nemohli vůbec po-
hybovat a viděli jen před sebe. Trpaslíci byli zakopáni v řadě, 
první z nich byl oddělen zdí. Všichni se dívali stejným smě-
rem. Poslední trpaslík viděl dva kamarády před sebou a zeď. 
Předposlední viděl jen druhého. Druhý trpaslík v řadě koukal 
do zdi a ten úplně první byl osamocen, za zády měl zeď a díval 
se do dálky. Černokněžník vysvětlil trpaslíkům jaká je situa-
ce a řekl jim, že jim dal na hlavy čepičky – dvě modré a dvě 
červené. Jeden trpaslík měl promluvit a říci, jakou barvu če-
pičky má na své hlavě. V případě správné odpovědi je černo-
kněžník ihned vykope. Jinak zůstanou zakopáni až do smrti.

Jak trpaslíci tento drobný problém vyřešili?
Řešení z minulého čísla ON 12/2008: Večírku se zúčastnili dvě malé 

holčičky a chlapec, jejich otec a matka a otec s matkou jejich tatínka.

Jaké jsou opočenské zpěvačky . . .  (dokončení ze str. 3)
 . . .  Překvapení večera. To jsem zvědavá, jak se bude lidem líbit. Mar-

kétka Hanušová je teprve v páté třídě a vzhledem k tomu, že už dvakrát 

soutěžila v celostátním kole Karlovarského skřivánka, troufám si říci, 

že by z ní mohla vyrůst zdatná nástupkyně holek. Markétka je pro mne 

neuvěřitelné dítě. Vždy stoprocentně připravená, vnímavá, soustředěná 

a hlavně poslušná a ochotná udělat přesně to, co po ní chci. Zpívá jenom 

jednu písničku, ale myslím, že moc krásně. Je to dobré. Má velký úspěch. 

Jsem moc ráda. Zaslouží si to.

 . . .  Sláva, blíží se konec! Holčičky všechno zvládly a já se s nimi budu 

loučit. Asi se neudržím a budu brečet . . .  No, hrdlo se mi úží už teď . . .  Tak 

jdeme, ať už to je za námi! 

 . . .  Sedím doma v křesle a nemůžu spát. Teprve teď se mi doopravdy 

derou slzy do očí a nějak nemůžu přijmout myšlenku, že už se s Eliškou, 

Livinkou a Adriankou nebudu vídat tak často, jako doposud. Utěšuju se 

tím, že Kamilka Novotná (Konzervatoř Praha), Míša Račáková a další 

na mě taky nezapomínají, občas se mi ozvou a vidíme se. Tak to v životě 

učitele zkrátka chodí. Jedno je ale jisté: Já na vás, holčičky, nikdy nezapo-

menu a jsem na vás pyšná! Petra Flígrová

Cesta do stáří — s klubem seniorů
Článek paní Mgr. Kamily Vilímkové, ředitelky příspěvkové or-
ganizace Sociální služby města Opočna, který byl zveřejněn 
v Opočenských novinách č. 8, vysvětluje možnosti, které mají 
naši občané po sloučení služeb jednak pobytových v domo-
vě pro seniory Jitřenka, jednak terénních. Vznik jediné orga-
nizace znamená zkvalitnění péče o starší občany, která má 
v Opočně dlouhou tradici. Už v roce 1973 bylo otevřeno za-
řízení Domovinka jako první v tehdejší republice s denním 
pobytem a klienti si tam měli možnost vyprat i prádlo. V roce 
1982 bylo toto zařízení rozšířeno i o terénní pečovatelskou 
službu. Domovinka sídlila na Trčkově náměstí. Také rozhod-
nutí zastupitelů – postavit domov Jitřenka, znamenalo po-
moc starším spoluobčanům, i když jeho výstavba a provoz 
přinesly městu starosti.
 Snad to nebude neskromné, když k těmto profesionálním 
službám přidám ještě jednu. Je to dobrovolná organizace 
založená v roce 1963 a oslaví letos jubileum – 45 let své-
ho trvání. Je to klub důchodců a byl založen z popudu zdra-
votní a sociální komise města v čele s primářem nemocnice 
MUDr. Jaroslavem Vanickým. Během 45 let procházel různý-
mi etapami, podle toho, kde byl umístěn a kdo se o něj staral. 
Ale fi nanční podporu mu vždy poskytovalo město. Nyní je 
klub umístěn v domě s pečovatelskou službou, kde má v uží-
vání místnost s malou kuchyňkou. Rovněž prostředky na re-
žii poskytuje městský úřad.
 Do klubu dochází nyní asi 30 členů. Někteří častěji, jiní 
méně. Klub je dobrovolná organizace a každý člen jej může 
navštěvovat podle svých možností.
 Nynější samospráva se snaží naplnit pobyt členů v klubu 
různými akcemi. Ale léta běží, lidé stárnou a síly ubývají. Je 
potřeba, aby mezi nás přišli mladší lidé, kteří by nám pomoh-
li sestavit takový program, aby důchodci rádi klub navštěvo-
vali. Proto jsme se obrátili začátkem letošního roku na paní 
ředitelku sociálních služeb Mgr. Kamilu Vilímkovou, která 
zná dobře problémy starých lidí a požádali ji o pomoc. Byli 
jsme velice příjemně překvapeni jejím zájmem i když to pro 
ni znamená práci navíc. Dále jsme se obrátili na předsedky-
ni kulturní komise města paní Šárku Škrabalovou. Také u ní 
jsme se setkali s opravdovou ochotou a zájmem nám pomoci.
 První společenskou akcí bylo posezení k svátku čarodějnic 
v domově Jitřenka. Moc se nám tam líbilo, byli jsme vlídně 
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vyšli z hradeb bezbranní. Jan je nechal zajmout a na 300 jich 
ve stodolách upálit. Dalších 70 nechal upálit později.
duben 1421 – Jan Městecký byl husity obléhán v Chrudimi. 
Vzdal se jim a poklekl před Janem Želivským a slíbil hájit 
zájmy husitů. Ti ho ušetřili asi z propagandistických důvodů.
říjen 1421 – vpadl Zikmund do východních Čech. K němu 
se připojil Jan Městecký, Půta z Častolovic. Tito dva se dali 
opět na loupežnou dráhu, loupili na Liticích, Žampachu, Pe-
čínu u Rychnova.
10. srpna 1422 husité oblehli Opočno. Po 11 dnech od oblé-
hání upustili.
12. srpna 1425 husité opět u Opočna, Jan Městecký na Opo-
čně nebyl. Husité hrad dobyli, dobyli i Dobřany – hrad strýce 
Jana z Opočna.
 Jan se nesnažil o opravu hradu. V historických pramenech 
je uvedeno, že v letech 1425–27 vlastnil Jan Městecký tři 
hrady: Lichtenburk, Landšperk a Žampach. Půta se opevnil 
v Kladsku.
 V roce 1427 husité dobyli během 3 měsíců všechny tři uve-
dené hrady Jana Městeckého. Přesto nezůstal bez prostřed-
ků. Po smrti strýců mu zůstal hrad Frymburk a celá Dobruška.
 V roce 1431 Jan Městecký vystupuje jako husita. Umírá 
koncem roku 1432. Kde a za jakých okolností není známo. 
Jím vymřel rod pánů z Dobrušky a Opočna.

Literatura:
Augustin Sedláček: Hrady, zámky a tvrze království Českého
Václav Rathouský, Zbyněk Likovský: Opočno 1068–2000
Martin Šandera: Páni z Dobrušky a z Opočna
 manželé Pavlíčkovi, Baštecká 295

Z Á V O D  V L Č A T  A  S V Ě T L U Š E K
Krajské kolo Královéhradeckého kraje, 14.–15. 6. 2008

Závod uspořádala ORJ Rychnov nad Kněžnou a velkolepý do-
provodný program vymysleli „zapálení“ skauti z Vamberka 
a také ho zrealizovali. Závodu předcházelo mnoho hodin pří-
pravných prací. Závod se konal na jejich tábořišti  pod hradem 
Potštejn. Před příjezdem všech závodníků na tomto místě vy-
rostlo zázemí pro velké množství rozhodčích včetně stanů, jí-
delny, kuchyně, královského stanu a latrín.
 Po ranním nástupu a vztyčení státní vlajky nastoupila velká 
družina Karla IV. se samotným králem v čele. Král k dětem pro-
mluvil a vyzval je k čestnému boji proti lapkům.
 Pak už se rozběhl samotný závod. Na startu byli závodníci o-
blečeni do rytířského obleku ze starých prostěradel, každý do-
stal na přepásání barevnou šňůrku a musel si vystřihnout při-
dělený erb, který mu šašek přišpendlil na oděv. A celá druži-
na vyběhla na trať. Nejprve musela překonat houpající se láv-
ku nad Divokou Orlicí.
 Na stanovišti ČERNÁ KUCHYNĚ musely děti pomoci krá-
lovskému kuchaři krájet brambory, mrkev, loupat cibuli a po-
dle čichu poznat různé ingredience. U BABKY KOŘENÁŘKY 
děti určovaly rostliny, stromy, zvířata a ptáky.
 Dalším stanovištěm byla GALERIE PŘEDKŮ, tam se po-
znávaly určené podobizny. Překážková dráha byl v pojetí BOJ 
S LAPKY. NA KONI ZA VOZEM se jmenovala doprava. Ve 
vozíku byli zapřaženi 4 „koně“ a děti tlačily vozík a řídily se do-
pravními značkami. Tato disciplína pak vyhrála mezi dětmi ja-
ko nejlepší. Kimmova hra byla na stanovišti BOJ S DRAKEM.
Na stanovišti RYTÍŘSKÝ KODEX děti musely najít a složit roz-
házenou zprávu a tu pak předvést. (dokončení na str. 6)

Pár dat o Janu Městeckém z Opočna

Všichni Opočeňáci znají jméno Jana Městeckého z Opočna. 
Pokusili jsme se o krátký přehled událostí, které předcházely 
jeho panování v Opočně.
Krátce z historie hradu a rodu Jana Městeckého
 Opočno bude brzy slavit 940. výročí od první zmínky v Kos-
mově kronice z roku 1068.
 Opočno – hrad, byl zřejmě hradem královským, který nej-
spíš Jan Lucemburský zastavil r. 1359 Mutinovi z Dobrušky. 
Karel IV. pak hrad rodu ponechal.
 Syn Mutiny z Dobrušky, Sezema, se oženil s Eliškou ze 
Smiřic. Žili na Opočně a měli 4 děti: Štěpána, Jaroslava, Ja-
na a Žofi i. Sezema dovedl nahospodařit majetek. Např. při-
koupil hrad Frymburk. Patřil mezi střední šlechtickou třídu 
v Čechách.
 Synové se zapojili do vysoké politiky a v letech 1373–74 
se píší z Opočna. Majetek po Sezemovi si rozdělili: Nejstar-
ší Štěpán získal Opočno a vsi v okolí, mladší Jaroslav získal 
hrad Dobřany a vsi v okolí a nejmladší Jan získal Frymburk 
a vsi v okolí. Všichni pak měli podíly v městečku Dobruška.
Štěpán byl věrný služebník krále Václava IV. Král si ho vážil 
a učinil jej zemským soudcem a svěřil mu vojensky významné 
hrady ve východních Čechách: hrady Žleby a Lichtenburk = 
Lichnice. Později jej jmenoval hejtmanem Vratislavského 
knížetství ve Slezsku. Tím se Štěpán stal jedním z nejvýz-
namnějších osob v království. Ve Vratislavi přišel na stopu 
rozsáhlé defraudace královského podkomořího Zikmunda 
Hulera.To se mu stalo osudným.
 Dne 11. 6. 1397 byl pozván na jednání na hrad Karlštejn. 
Králi bylo namluveno, že se jedná o nedůležité věci a král byl 
poslán na lov. Štěpán a další tři páni byli na Karlštejně za-
vražděni. Před Václavem je obvinili z úmyslu krále zavraždit. 
Král se nezmohl ani na proklamativní odsouzení činu. Jmé-
no rodu bylo zhanobeno, ale statky a úřady bratrům byly krá-
lem ponechány. (Vyplývá z toho, že král nebyl zcela o vině 
Štěpána přesvědčen. Později zjistil věrolomnost Hulera, a ne-
chal ho popravit.)
 Bratři Jaroslav a Jan neměli mužských potomků. Jediným 
potomkem byl nezletilý Štěpánův syn Jan Městecký. Městec-
ký proto, že jeho sídlem byl Heřmanův Městec. Odlišoval se 
přídomkem od Jana z Opočna – svého strýce.
 Jan Městecký se mstil za vraždu otce Štěpána. Nijak se ne-
ohlížel na právo. Byl bezcharakterním kořistníkem a lupičem 
troufajícím si jak na církevní, tak na světské statky.
 Spolu s kumpány Půtou nejmladším z Častolovic a Otou 
z Bergova loupili a drancovali. Mimo jiné vydrancovali Opa-
tovický klášter, opata umučili, vyloupili i hroby a mrtvé olou-
pili o šperky. Asi za tento lup bylo v r. 1413 odkoupeno zpět 
Opočno, které jeho otec Štěpán prodal v minulosti Půtovi I. 
z Častolovic. Král Václav IV. jim vyloupení kláštera odpustil.
Později Jan Městecký podvodně získal Choustníkovo Hradiš-
tě, které během několika měsíců dvakrát prodal.
 Na začátku husitských válek měl Jan Městecký na východě 
Čech velký vojenský potenciál. Po smrti krále Václava se při-
dal k Zikmundovi a ten jej jmenoval hejtmanem v Chrudimi. 
V té době to bylo po Hradci Králové druhé největší město ve 
východních Čechách.

Jan Městecký – rok 1421:
leden 1421 – v obléhané Chotěboři slíbil Jan Městecký hu-
sitům svobodný odchod z města, pokud složí zbraně. Husité 
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Závod vlčat a světlušek . . .  (dokončení ze str. 5)
ZRANĚNÍ RYTÍŘI byli 3 a děti je musely správně ošetřit. 
Preceptor byl na stanovišti VZDĚLÁNÍ, kde děti vyhledávaly 
informace v encyklopedii a na mapě. Závod končil na stano-
višti TRUBADŮŘI, kteří hráli na hudební nástroje a zpíva-
li. Tam děti předváděly určenou scénku a vyprávěly, co bylo 
všechno na trati.

Na trať vyběhlo celkem 24 hlídek, které byly rozděleny do tří 
skupin. Jedna skupina závodila, druhá si kreslila svoji korou-
hev a třetí se účastnila Rytířských her. Děti bojovaly na kládě 
pomocí svázaných dek s Mikulášem z Potštejna a kdo první 
spadl z klády, prohrál a musel odevzat z kožených váčků dra-
hocenné zlaťáky. Dalším úkolem bylo přenést zlaťáky pomocí 
kopí do truhličky, rozdělat pomocí březové kůry a třísek oheň, 
nachytat ryby, shodit kamenem hořící svíčky, najít písmenka 
do pavoučí sítě, pokusit se hodit válečnou sekyrou, projít blu-
diště a pomocí dřevce sundat zavěšený věneček. Tyto rytířské 
hry děti velice bavily. Po jejich absolvování družina dostala za 
odměnu čokoládové mince.
 Závodníci, jejich doprovod i rozhodčí si během dne po-
chutnávali na rohlíku s vynikající pomazánkou, na pečeném 
kuřátku, výborné rajské omáčce s masovými koulemi a těsto-
vinami. A vařit pro 250 lidí nebyla asi žádná legrace.
 Na vyhlášení výsledků nastoupili závodníci ze středisek: 
Opočno, Kostelec nad Orlicí, Dobruška, Vamberk, Police nad 
Metují, Hradec Králové, Červený Kostelec, Vrchlabí, Česká 
Skalice, Želivák, Zvičina, Hořice, Nové Město n. Metují, Ná-
chod, Jičín a Nová Paka.
 Postup do celostátního kola v Olomouci si vybojovala vl-
čata z Nového Města nad Metují, druhá byla vlčata z Hradce 
Králové (sv. Jiří) a třetí z Kostelce nad Orlicí. Dále do Olo-
mouce pojedou světlušky z Jičína, druhé byly světlušky z Poli-
ce nad Metují a třetí ze Zvičiny.
 Státní vlajka byla sejmuta, děti si odnesly ze závodu pěk-
né ceny, pamětní lístky a diplomy. Zdálo by se, že je vše tedy 
u konce, ale velké překvapení na děti teprve čekalo. Už jste 
někdy šli s hořícími pochodněmi večer na hrad Potštejn? Děti 
měly na sobě rytířské obleky a nesly své korouhve, světlonoši 
jim svítili loučemi na cestu. Brána hradu Potštejn se otevřela 
a všichni vešli dovnitř k bývalé kapli. Všude hořely pochodně 
a na schodech stál Karel IV. se svými heroldy . . .  Král opět děti 
pochválil za statečnost, poděkoval jim a všechny postupně 
pasoval na své rytíře. Každý před králem poklekl a on se jich 
mečem dotkl. Heroldi oznamovali jména pasovaných rytířů 
a každý na památku dostal glejt. Z hradeb obřadu přihlížela 
Bílá paní.
 Tak defi nitivně skončilo setkání s Karlem IV. a jeho dru-
žinou. Myslím si, že děti budou mít na co vzpomínat. Bylo 

úžasné, kolik roverů a skautů z celého okresu se zapojilo do 
tohoto dění.
A co na závod samotní závodníci?
Helena Kracíková: „Mně se na závodě líbilo stanoviště, kde 
byly dopravní značky, ale více se mi líbily Rytířské hry a úpl-
ně nejvíce, jak jsme šli v noci na hrad Potštejn a tam nás král 
pasoval.“
Tea Vlasová: „Mně se moc líbily Rytířské hry, kde jsme bojo-
vali na kládě a na závodě se mi nejvíce líbila Překážková drá-
ha . . . , a k obědu bylo skvělé kuře.“
Denisa Rydlová: „Mně se líbilo hned na startu, jak jsme si 
stříhali erby na rytířské obleky z prostěradel a pak se mi líbilo, 
jak jsme ošetřovali zraněné rytíře a jak jsme určovali byliny.“
Magda Slavíčková: „Já jsem si nejvíce užila Rytířské hry.“
Pája: „Mně se moc líbily Rytířské hry a chutnala mi rajská 
omáčka.“
Andrea Rubáková: „Mně se moc líbila Černá kuchyně a Ry-
tířské hry.“
Lucie Vostoupalová: „Mně se nejvíce líbilo stanoviště s do-
pravními značkami.“ Iva Vulasová

D R U H Ý  R O Č N Í K  R Y B Á Ř S K Ý C H 
Z Á V O D Ů  „ Z L A T Ý  K A R A S  2 0 0 8 “

Myslivecké sdružení Opočno–Přepychy po velice úspěšném loň-
ském ročníku uspořádalo i letos pro kolegy rybáře závod v lovu 
ryb. Letos bylo nutné v předstihu opravit hráz. Prostě připravit 
rybník plný ryb pro nadcházející klání.
 Lov byl opět pořádán na „Svatém Janu“ v Přepychách. Je to 
průtočný rybník s hloubkou 0,5 až 1,5 m. Bylo možno lovit kap-
ra, plotici, karase, okouna, lína, cejna, candáta a několik „zla-
tých ryb“, na které byla vypsána 100 bodová prémie. Pochopitel-
ně byla zajištěna i myslivecká kuchyně ze srnčí zvěřiny, dále krů-
ta na rožni a uzeniny. Vše bylo připraveno tak, aby se účastníci 
a nakonec i pořadatelé cítili na závodech dobře. 
 Vzhledem k loňskému úspěchu se letos přihlásilo přes šede-
sát závodníků–rybářů. Z organizačních důvodů však nebylo 
možno vyhovět více než 56 účastníkům. Kolem rybníka nešlo 
již bez komplikací zřídit více stanovišť. Po registraci závodníků 
bylo provedeno losování.

V sobotu 31. května 2008 před zahájením byli závodníci sezná-
meni s pravidly soutěže. Byl povolen lov jen s jedním prutem – 
s jedním návazcem. Návnady a nástrahy byly povoleny jen dle 
rybářského řádu. Lov byl určen na dva poločasy po 2,5 hodi-
nách s přestávkou na občerstvení.
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Zahájení a konec lovu byl oznamován výstřelem z předovky. Po 
ulovení se rybky přeměřují co do délky. Úlovky se zapisují. Za 
1 cm jeden bod. Chycené rybky se vracejí pochopitelně zpět do 
rybníka, aniž by jim bylo ublíženo. Ve druhém poločase se mění 
vylosovaná stanoviště, aby měl každý přibližně stejnou šanci.
 Letošní lov byl poznamenán výjimečným počasím. V průběhu 
dne se oteplovalo natolik, že ve druhém kole bylo již přes třicet 
stupňů – tedy krásný letní den. Tyto teploty zřejmě ovlivnily lov. 
Ke konci závodů již nebylo ulovení ryby tak časté.
 Po ukončení závodů se hodnotily výsledky. Závodů se účastni-
ly i ženy  rybářky, a to hned čtyři. Toho si všichni váží. Proto jim 
byly ještě před vyhodnocením výsledků předány růže. Nejdelší 
rybu vylovil Aleš Pícha mladší z Přepych – kapra v délce 58 cm.
 Zlatou rybu za bonus 100 bodů chytili tři rybáři: pánové Kamil 
Falta, Martin Moravec a Zdeněk Derner.

Konečné pořadí tří nejlepších bylo toto:
1. Radek Carda z Opočna chytil 1161 cm ryby
2. Diana Fröhlichová z Hradce Králové chytila 1077 cm ryby
3. Zdeněk Derner z Týniště chytil 992 cm ryby
 Loňský rekord tedy překonán nebyl (v r. 2007 pan Kosař 1193 
cm). Přesto se tento den všem líbil. Bylo slíbeno v započaté tra-
dici pokračovat i v letech příštích.
 Ing. Jan Černý – kronikář MS

Byli jsme v Rakousku

Pátek 16. května 2008 byl pro všechny, kteří se účastnili 
poznávacího zájezdu, výjimečným dnem. Autobus opustil 
opočenské náměstí v 5.00 a po pětihodinové cestě dorazil 
k cíli. A co vlastně bylo tím očekávaným cílem? Přece hlav-
ní město Rakouska – Vídeň.

První zastávka byla v zámku Schönbrunn, postaveném 
v barokním stylu podle plánů Fischera z Erlachu. Zámek 
nechali postavit Habsburkové jako své letní sídlo. Fasci-
novala nás nejen monumentální stavba, ale také zahrada 
s obrovskou kašnou, která dojem honosného sídla jen pod-
trhovala.
 Poté jsme se vydali na okružní jízdu Vídní po Ring-
strasse. Během ní jsme zahlédli mnoho krásných budov 
v různých stavebních stylech. Vídeň nám v mnohém při-
pomínala Prahu. Naše další cesta směřovala do centra. 
S panem průvodcem jsme prošli spoustu uliček, prohlédli 
si Hofburg a katedrálu sv. Štěpána. Nakoupili jsme také 
malé dárečky. Pak jsme zamířili k zábavnímu parku Pra-
ter. To byl zlatý hřeb našeho výletu. Musíme přiznat, že to-
lik atrakcí na jednom místě jsme ještě neviděli. Dominan-
tou Prátru je 60 m vysoké obří kolo, které bylo uvedeno 
do provozu v roce 1897.

Nezapomenutelným zážitkem pro mnohé z nás byla jeho 
návštěva. Protože bylo pěkné počasí, nabídl se nám z výš-
ky pohled na celé město.
 Po absolvování mnoha atrakcí jsme vyčerpaní, ale plni 
nových zážitků, nastoupili do autobusu a vyjeli směr Opoč-
no. Za účastníky zájezdu

Pavlína Dohnalová a Karolína Dvořáková

Pomozte nám vytvořit rekord!!!
Sbíráme i o prázdninách

Základní škola vyhlašuje sběr víček od PET lahví !!!
Čím více jich bude, tím lépe.

A jaký rekord?
Chceme se pokusit sestavit z těchto víček znak města Opočna. 

Pomozte nám, prosím.
Víčka můžete odevzdávat na budovu č. 4 nebo na budovu 

č. 313 začátkem měsíce září. Během prázdnin do IC.
Děkujeme.

P O Z V Á N Í  N A  K O N C E R T  A  B E S E D U

Australský domorodý nástroj didgeridoo zaznamenal v pos-
ledním desetiletí značný rozmach popularity po celém 
světě a snadno si získal srdce svých příznivců zastoupe-
ním v nejrůznějších hudebních žánrech coby s ničím neza-
měnitelný a nenapodobitelný hudební nástroj. Jeho silné 
charisma a exotický projev nachází svou příležitost jako 
nástroj doprovodný, tak i sólový. Didgeridoo tak můžeme 
slyšet v doprovodu s bicími, kytarou, houslemi, klavírem, 
trubkou i jinými nástroji.
 Vyjímečné sólové předvedení možností hry na didgeri-
doo na současné scéně nejlépe ztvárňuje český profesio-
nální hráč Ondřej Smeykal.
 Svým unikátním a svérázným projevem objevuje nové 
dosud neprobádané oblasti hry na didgeridoo a v podání 
Ondřeje Smeykala činí z obyčejné děravé větve jakýsi ma-
lý komorní orchestr. Při živém shlédnutí vystoupení v po-
sluchači vyvolává často jen němý úžas.
 V současnosti brázdí Ondřej se svým sólovým projek-
tem kluby Česka, Slovenska, Polska a Německa, potkáte 
jej na festivalech napříč žánry doslova po celém světě.
 Ondřej Smeykal nastoupil kdysi svou dráhu jako samo-
uk a pro nedostupnost didgeridoo začínal své první po-
kusy s osvojením hry nacvičovat tehdy ještě na obyčejné 
papírové trubky používané k navinování koberců. Pozdě-
ji se na necelý rok vydává do Austrálie za účelem studia 
aboriginského skalního malířství na univerzitě v Canberre 
a studia hry na australský domorodý nástroj. Dnes se ten-
to česko-slovenský průkopník didgeridoo věnuje výhrad-
ně koncertním vystoupením a pořádá semináře výuky hry 
na didgeridoo pro začínající i pokročilé.
 K obohacení dojmu z jeho koncertu bude po skončení 
zařazeno také promítání a beseda o Austrálii.
 Když jsem sbírala informace o panu Smeykalovi, našla 
jsem na webových stránkách také ukázky z jeho CD. Do té 
doby jsem neměla představu o tom, jak nástroj didgeridoo 
zní. Poslech ale předčil mé očekávání. Bylo to úžasné a už 
se těším, že zážitek z živého koncertu bude ještě působi-
vější.
 Všichni jste tedy srdečně zváni 11. července 2008 od 
19.00 hodin do Mariánského kostelíku na tento zajímavý 
koncert. V. U.
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O historii a významu Červeného kříže
Červený kříž je mimořádně významným činitelem v boji za mír, 
za spolupráci mezi národy celého světa a v rozvoji péče o zdra-
ví. Počtem členů – 230 miliónů – je nejpočetnější organizací 
na světě vůbec.
 Jako důležitá protiválečná organizace vznikl Červený kříž 
v předminulém století, které bylo na války mimořádně bohaté.
 Po porážce revolucí v r. 1848 a 1849 se snažily velmoci 
v Evropě zabránit dalším revolucím a bránily potlačovaným 
národům dosáhnout osvobození od útlaku a vykořisťování. 
V roce 1853 překročila ruská vojska hranice, aby přinesla svo-
bodu obyvatelům dnešního Rumunska a Bulharska a balkán-
ským národům vůbec z tureckého útlaku. Na ochranu Turecka 
vystoupila Anglie. Získala do protiruské koalice francouzské-
ho císaře Napoleona III., který doufal, že za vojenskou pomoc 
proti Rusku bude uznán anglickou vládou za hlavu francouz-
ského státu. Sardinské království poslalo proti Rusku aspoň 
jedenáct tisíc vojáků. Sardinský ministerský předseda tak u-
činil po tajné dohodě s Napoleonem III., že na oplátku pošle 
zase francouzské vojsko na pomoc Sardinsku proti Rakous-
ku. Proti Rusku nakonec vystoupil i rakouský císař František 
Josef I., ačkoliv byl sám zavázán caru Mikuláši I. za pomoc 
proti revoluci v roce 1848 a 1849. Neodvážil se sice vypovědět 
Rusku válku, ale mobilizoval a donutil pohrůžkami nakonec 
Rusko uzavřít mír. Během války organizoval ruský chirurg 
N. I. Pirogov laickou pomoc dobrovolných sester k ošetřování 
raněných. Podobnou pomoc raněným organizovala v Anglii 
Florence Nightingelová. V obou případech šlo však o pomoc 
vlastním raněným a nemocným vojákům. Na raněné nepřátel-
ské vojáky se nemyslelo.
 Touto problematikou se však začal zabývat švýcarský občan 
Henri Dunant (8. 5. 1828 v Ženevě – 30. 9. 1910 v Heidenu). 
Když vypukla roku 1859 válka mezi Rakouskem, Sardinií 
a Francií, vypravil se Dunant na bojiště. Byla to válka za sjed-
nocení Itálie. Sardinii přišla na pomoc vojska Napoleona III. 
a rakouské velení nevyužilo možnost porazit slabé sardinské 
vojsko, dokud nebude posíleno francouzskou armádou.
 K rozhodnutí došlo u Solferina 25. června 1859. Na malém 
prostoru bojovalo asi 320 tisíc vojáků. Rakouským vojákům, 
složeným ze všech národů monarchie, velel mladý císař Franti-
šek Josef I. Řídil se radami štábních důstojníků, kteří se nemoh-
li dohodnout, a tak bylo 160 tisíc rakouských vojáků vedeno 
čtyřikrát z pevnosti na bojiště a zase nazpět, než došlo k bitvě. 
Ačkoliv Francouzi měli lepší kanony, jejichž granáty způsobily 
Rakušanům značné ztráty, odolávalo císařské vojsko dlouho. 
Když se dalo na ústup, nařídil gen. Benedek, velící na pravém 
křídle, svým unaveným vojákům přejít do protiútoku. Protože 
jeho vojáci měli již vystřílenou munici, nezbylo jim, než útočit 
obrácenými puškami jako holemi. Za strašných ztrát se Bene-
dekovi podařilo dosáhnout dílčího vítězství, pak však i on mu-
sel odtáhnout. Na bojišti zůstalo mnoho tisíc padlých a raně-
ných – o ty se nikdo nestaral. Přesná čísla uveřejněna nebyla. 
To všechno viděl a slyšel Henri Dunant. Nestál se založenýma 
rukama, s několika „civilisty“ se pokusil pomáhat, viděl těžce 
i lehce raněné, kteří byli odsouzeni k smrti, protože na rány 
olověnou kulkou následovala otrava olovem a nevyhnutelná 
sněť a smrt, viděl vojáky umírat na malárii a viděl umírající 
tyfem, vždyť vojáci těžce ranění hasili žízeň z kaluží, v nichž se 
špinavá voda mísila s krví. To vše napsal v knížce „Vzpomín-
ky na Solferino“. Založil také soukromou společnost v Že-
nevě, jejímiž členy byl švýcarský generál Dufour a dva lékaři, 
dr. Appia a dr. Maunoir, kteří pamatovali švýcarskou občan-

skou válku r. 1847 a její hrůzy. Napsal také další knihu „Me-
zinárodní bratrství a pomoc v době války“. Dne 26.–29. října 
1863 se v Ženevě uskutečnila první mezinárodní konference. 
Na ni byly položeny základy Červeného kříže. Dne 22. srpna 
1864 podepsaly první Ženevskou konvenci první státy – bylo 
jich dvanáct. Jejich zástupci se podepsali k prohlášení, že sa-
nitní personál a materiál se považuje za neutrální. Bylo přijato 
jednotné označení – červený kříž v bílém poli – jako výraz po-
cty Švýcarsku, jehož vlajka je bílý kříž v červeném poli.
 PhDr. Erik Bouza

N O V Ě  J M E N O V A N Á  K U L T U R N Í
K O M I S E  Z A H Á J I L A  Č I N N O S T

Vážení občané,
jak jistě víte, na základě rozhodnutí rady města byla jme-
nována nová kulturní komise. Předsedkyní je paní Šárka 
Škrabalová, členy Dalibor Štěpán ml. a Ing. Lucie Skalová 
(nahradila Petru Flígrovou, která odstoupila na vlastní 
přání).
 Hlavním cílem komise je vytvořit podmínky pro další roz-
voj aktivit vás, občanů, a spolků, které již v Opočně fungu-
jí a díky nimž se jako město můžeme pochlubit bohatým 
kulturním a společenským životem. Rádi proto na komi-
si přivítáme každého, kdo přijde s nějakým zajímavým 
podnětem. Může se jednat o uspořádání koncertu, výstavy, 
divadelního představení, přednášky nebo třeba akce pro 
děti. V tomto směru záleží jen na vaší fantazii. Budeme 
samozřejmě řešit i aktuální problémy týkající se kultury 
v Opočně. Proto, pokud máte nějaké připomínky k sou-
časnému stavu nebo představy do budoucna, rádi je s vámi 
prodiskutujeme a budeme společně hledat možná řešení.
 Komise se bude scházet dle aktuální potřeby. Termíny 
schůzek se včas dozvíte na webových stránkách Opočna, 
sdělí vám je v informačním centru a dozvíte se je v Opo-
čenských novinách.
 Mimo tyto schůzky vám budu k dispozici každou středu 
od 15.30 do 16.30 hodin v prostorách Kodymova národní-
ho domu.
 Termíny vámi konaných akcí prosím předávejte do infor-
mačního centra, které informace zpracuje a zařadí do ka-
lendáře akcí. Můžete zatelefonovat, přijít osobně nebo za-
slat e-mail na infocentrum@opocno.cz. Tímto opatřením 
chceme zlepšit informovanost jak pro občany, pořadatele 
akcí, tak i pro kulturní komisi resp. radu města. Budou 
na něj navazovat další, která by měla zlepšit organizační 
podporu pro pořadatele (informace o volných termínech 
v zařízeních, možnosti využití služeb města apod.).
 Věřím, že společnými silami se nám podaří dále rozvíjet 
kulturní a společenský život Opočna ke spokojenosti vás, 
občanů. Za kulturní komisi Šárka Škrabalová

Opočenský zimní stadion prostě žije
i v létě

Byť je již dávno po hokejové sezoně a ledy jsou rozpuštěny, 
v Opočně je stadion dokonale vytížen i v tomto ročním ob-
dobí. O víkendech se zde letos rozběhla, po loňském nultém 
ročníku, 1. sezona hokejbalové ligy.
 Byť každý začátek není jednoduchý, mohou být organizá-
toři opočenské hokejbalové ligy pyšní, neboť hned v 1. sezoně 
zaznamenali stoprocentní nárůst počtu přihlášených týmů. 
Z původních čtyř na osm. A tak se pravidla trochu zpřísnila, 
oslovili se profesionální rozhodčí.
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Pokud tedy i vy zavítáte na jakýkoliv ze zápasů hokejbalové 
ligy, možná budete překvapeni. Nechybí rychlost, kombinač
ní hra, zápasové nadšení hráčů . . .  Nudit se rozhodně nebu-
dete.
 A pokud se ještě dozvíte, že nejen o víkendech má zimní 
stadion plné využití v podobě hokejbalové ligy, ale že i přes 
týden je vyhledávanou hrací plochou mnoha dětem, lze Opo-
čenským jen závidět . . .  Převzato z Orlického týdeníku miz

Opočno bude v televizi !!!
Přes našeho dobrého informátora jsme obdrželi zprávu pana 
Čáslavského, že v neděli 27. 7. 2008 bude ČT vysílat v pořa-
du „Z našich měst“ dokument o návštěvě T. G. Masaryka 
v Opočně. Když T. G. Masaryk roku 1926 cestoval po východ-
ních Čechách, doprovázel ho fi lmový štáb. Tentokrát však u-
vidíme snímky, které se netýkají této slávy, ale vznikly cestou. 
Kameraman Jaroslav Fischer zachytil i podobu a běžný život 
ve městech, jimiž TGM projížděl. A do Nového Města n. Me-
tují, Opočna a Dobrušky se po sedmi desetiletích vypravil 
s televizním štábem Karel Čáslavský, abychom mohli porov-
nat, co se za tu dobu změnilo.
 Přesný vysílací čas neznáme, ale den je jistý. I když – co je 
dnes jisté?! Pokud by tedy nastala změna programu, tak se 
předem omlouváme. Ale ona určitě nenastane !!!
 Letopisecká komise.

J Í L O V I C K Ý  P O H Á R
A  P O H Á R  H A S I Č S K É  M L Á D E Ž E
V sobotu 14. června odpoledne jsme se vypravili na soutěž 
v požárním útoku do Jílovic. Jeli jsme v hojném počtu, pro-
tože soutěžili jak muži, ženy, tak i mladší a starší žáci. To zas 
byla jednou skoro vylidněná ves! Už od rána bylo pěkné po-
časí a svítilo slunko!

Nejdříve soutěžila kategorie mladší a po nich starší žáci, vše 
na dva pokusy. Zápolení bylo opravdu převeliké a po dobo-
jování všech pokusů starší žáci získali čtvrté místo s časem 
40,71 vteřin, také díky trošičku menšímu zaváhání a mladší 
žáci obsadili pěkné druhé místo s dosaženým časem 44,78! 

Leč nebylo to vše bez problémů! První místo z kategorie 
mladší vyhrálo družstvo z Ledců a ze starších domácí Jílovi-
ce. Potom následovala soutěž dospělých, nejprve ženy a pak 
muži. Družstva žen se sem sjela jen tři a naše ženy skončily 
až třetí a muži, i když byla veliká konkurence v týmech do-
mácích i Ledců, obsadili taktéž pěkné třetí místo! Leč domácí 
prostředí je domácí prostředí a zvítězilo domácí družstvo Jí-
lovice A, jako druzí skončili Jílovice B. Všem se nám soutěž 
líbila a těšíme se na další ročník!
 V neděli 22. června dopoledne jsme opět zavítali s dětmi na 
soutěž do Opočna. Byly připraveny dvě soutěžní disciplíny, 
a to požární útok a štafeta v rozvinování a svinování hadic. 
Vše ve dvou pokusech. Opět už od rána svítilo slunko a bylo 
jasné, že bude parno! A taky bylo! Sjelo se celkem 19 družstev, 
z toho devět mladších a deset starších. Nejprve naši starší žá-
ci absolvovali disciplínu požární útok, první pokus byl rela-
tivně pomalý, leč druhý se povedl perfektně s dosaženým 
časem 28,50! Kdyby nebylo štafet, skončili bychom v PÚ na 
třetím místě, ale bohužel se nepovedla štafeta v motání ha-
dic, tam to bylo horší, a proto celkové umístění nám vyneslo, 
sice ještě pěkné, ale 6. místo! I naši malí bojovali až do kon-
ce! Všechny čtyři požární útoky se povedly, protože jsme mě-
li dvě družstva mladších, i když byl menší zádrhel – pravý 
proud měl již terč nastříkán a levý v domnění, že asi taky už 
má, protože ty vedle už nestříkali na terč, tak taky přestali mí-
řit na terč, no a u sání, když to viděli, vytáhli koš z kádě a by-
lo hotovo! Druhý pokus byl už lepší! Takže ty lepší časy, kte-
ré dosáhli, byly 42,25 a 67,53! No a pak těm menším se taky 
trochu nepovedla štafeta, leč pro některé to bylo úplně první 
motání hadic, ale zvládli to! Takže umístění prvního družstva 
bylo na 8. a druhého týmu na 9. místě!
 Z kategorie mladších vyhrálo družstvo z Provozu a ze star-
ších Houdkovice. Avšak i navzdory menších neúspěchů se 
závody vydařily a byli jsme rádi, že jsme si mohli zazávodit. 
Po skončení jsme si aspoň všichni spravili chuť výbornou 
zmrzlinou či ledovou tříští! Už teď se těšíme na příští rok do 
Opočna! S pozdravem Ondřej Štafa SDH Čánka

Úplně vzadu zleva: Ondřej Štafa, Eliška Tomeňuková, Standa 
Valtera, Michal Šeda, Dia Jánošová a Aneta Račáková. Pro-
střední stojící řada zleva: Káťa Faltová, Majda Slavíčková, 
Tom Lukavský, Matěj Láník, Pepík Slavíček a Filip Šeda, sedící 
zleva Lukáš Havlíček, Jára Tomeňuk, Léňa Varadiová, Adélka 
Vošlajerová a Honza Havlíček a ležící Pavel Havlíček a Alena 
Krátká

Vzadu zleva: Standa Valtera, Lucka Hofmanová, Ondřej Štafa, 
Luboš Kratěna a Michal Šeda. Prostřední řada zleva: Eliška 
Tomeňuková, Diana Jánošová, Vlaďka Zilvarová a Šárka Lu-
kavská. Sedící zleva: Káťa Vošlajerová, Martin Cihlář, Tomáš 
Zemánek a Katka Střihavková a ležící Vašek Brandejs
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červenec–srpen 2008

k o n c e r t y :
Pátek 4. července od 18 hodin v Mariánské kostelíku

— Závěrečný koncert
 Hudebních interpretačních kurzů

Pořádá Opočenská beseda.

Pátek 11. července v Mariánském kostelíku
— Koncert Ondřeje Smeykala

hraje profesionální hráč na australský domorodý 
nástroj didgeridoo. Vstupné 80,– Kč, předprodej v IC.
Pořádá Město Opočno.

 Pátek 18. července od 19.30 hodin v zámecké obrazárně
— Ivo Kahánek – klavírní recitál
 (L. Sluka: Sonáta)

Ivo Kahánek (* 1979) je český pianista považovaný 
za jednoho z největších talentů nastupující generace 
(v roce 2005 byl nominován na prestižní meziná-
rodní ocenění New Talent). Pořádá Opočenská
beseda.

Pátek 8. srpna v 19.30 hodin v Mariánském kostelíku
— SOLIDEO

Vystoupení instrumentálně-vokálního souboru 
pro gotickou, renesanční a barokní hudbu.
Pořádá Opočenská beseda.

Pátek 22. srpna až neděle 24. srpna
— Mladé varhany Opočno 2008

Cyklus varhanních koncertů v Mariánském kostelíku.
Pořádá Opočenská beseda.

Pátek 22. srpna v 19.00 hodin v Mariánském kostelíku
Koncert k 80. narozeninám hudebního skladatele 
Luboše Sluky
Radek a Michal Hanušovi – varhany
Jaroslav Rejdák – trubka
(L. Sluka: Cesta ticha, Vigilie, Zpěvy pro trubku
a varhany), pořádá Opočenská beseda.

Sobota 23. srpna v 18.00 hodin v Mariánském kostelíku
— Viola d’amore duo

Jiří Šimáček – housle, viola d’amore
Karel Prokop – varhany, pořádá Opočenská beseda.

Neděle 24. srpna v 18.00 hodin v Mariánském kostelíku
— Kateřina Jirešová – varhany
 Helena Tamelová – soprán

(L. Sluka 4 Ave Maria). Pořádá Opočenská beseda.

d a l š í  a k c e :
Pátek 1. srpna až neděle 3. srpna

— Porcinkule

Pátek 1. srpna od 20 hodin
— Taneční zábava o Porcinkuli na zimním stadionu

Hraje skupina ERRORI. Zve HC Opočno.

k a l e n d á ř  a k c í  — Sobota 2. srpna od 20 hodin v Lišťovině
— Benátská noc

Zábava za doprovodu kapel Salamandr, Smutný Karel 
a Hydra. Občerstvení zajištěno. Srdečně zve Český 
kynologický svaz.

Neděle 3. srpna od 11 do 17 hodin
— Trh lidových řemesel

Předvádění řemesel (kovář, hrnčíř, dráteník, tkadlec, 
perníkářka . . . ). Doprovodný program po celý den.
V zahradách kapucínského kláštera!
Pořádá Divadlo, o. s.

a k c e  v  o k o l í :
Semechnice, pátek 4. července

— Noční nohejbal
Prezence do 18 hodin na hřišti (kontakt 602 106 616).

Přírodní divadlo Val, pátek 4. července od 14 hodin
— VAL–METAL–FEST / Metalový festival.

Nové Město n. Metují, sobota 5. července od 9.30 hod.
— Trhy uměleckých řemesel

— Dobrušské letní muzicírování 2008
Každou neděli počínaje 6. 7. od 17.00 hod.
na nám. F. L. Věka. Hrají. Strejci, Sheba’s band, 
Mother’s Angels, Caktus Showband.

Deštné v Orl. h., sobota 19. července od 14 hodin
— Deštenská pouť

Lidová veselice s tradiční taneční zábavou a odpoled-
ním pásmem pohádek

Semechnice, sobota 19. července od 20 hodin na hřišti
— Letní Silvestr – taneční zábava se skupinou ERRORI.

Deštné v OH, od 1. do 3. srpna
— Svátky skla – XVII. ročník tavení skla dřevem

Přepychy, sobota 2. srpna
— Oslavy 130. výročí založení SDH

Ukázky moderní a staré techniky, pokus o rekord 
ve výtlaku vody starou stříkačkou z roku 1909,
večer taneční zábava.

Semechnice, sobota 9. srpna od 20 hodin
— Bladex – taneční zábava na místním hřišti

p $ e d p r o d e j e  v  i c :
— Letní parket Výrava – všechny koncerty

Zvýhodněné ceny vstupenek od 220,– do 275,– Kč
25.–26. července v Žamberku

— Multikulturní festival Orlická brána
 Boney M (w. original members), Monkey Bussines
 a další. Vstupenka 250,– Kč, www.orlickabrana.cz

— Generálky muzikálů v Praze, za zvýhodněné ceny
 Adéla ještě nevečeřela (říjen) 150,– Kč, Drákula (únor) 
 300,– Kč, Kleopatra (září) 150,– Kč, Mona Lisa
 (březen) 150,– Kč
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Dětské oddělení
—  Olga Černá: Poklad starého brouka
 Pro nejmenší.

—  Jiří Žáček, Zdeněk Miler: Krtek v zoo
 Leporelo.

—  Walt Disney: Dinosaurus
—  Miloš Kratochvíl: Omyl děda Vševěda
 3 komediální televizní pohádky.

—  Eion Colfer: Detektivní agentura Půlměsíc
 Dobrodružná.

—  Hergé: Záhadná hvězda 
 Tintinova dobrodružství.

—  Susan Cooper: Šedý král
 3. díl z cyklu Probuzení Tmy.

—  Hortense Ullrichová: 1000 důvodů proč se netrápit láskou
—  Zuzana Eliášková: Jak voní svět koní
—  Jindřich František Bobák: 
 Dávné pověsti národa českého – I. Doba pohanská

Oddělení pro dospělé
—  Ellen Alpsten: Carevna
 Fascinující román o Kateřině I.

—  Jan Cimický: Smrt básníka
 Román.

—  Vratislav Ebr: Vladimír Komárek v dopisech přátelům
 Myšlenky, názory, výroky a vzkazy v korespondenci.

—  Gary Gabelhouse: Souboj šamanů
 Dobrodružný román.

—  Pavel Hlavinka: Dějiny fi losofi e – jasně a stručně
 Průvodce.

—  Deepak Chopra: Buddha – příběh osvícení
 Životopis jedné z nejvýznamnějších duchovních postav historie.

—  Alexander McCall Smith: Žirafí slzy
 Detektivní román.

—  Irena Obermannová: Normální zázraky
 Povídky.

—  Václav Sádlo: Egon Hostovský a rodný kraj.
 Publikace vychází k 100. výročí narození spisovatele.

—  David Welch: Němci proti Hitlerovi – opozice
 v třetí říši 1933–1945
 Kniha sleduje vývoj nacismu.

F O T B A L

Fotbalové soutěže letošního ročníku jsou u konce. Asi největším rozčaro-

váním je pro opočenského fanouška pád „A“ mužstva do okresního pře-

boru.

m u ž i  –  i . b  t $ í d a  –  s k u p i n a  b

Neděle 15. června 2008

Lokomotiva Hradec Králové — Opočno 5:3 (1:2)

B: Michl 2, Krištof

Červená karta — Petr Tláskal

Vstup do zápasu jsme měli z říše snů. Během úvodních pěti minut 

jsme vedli již 2:0, do listiny střelců se dvakrát zapsal Honza Michl 

a vypadalo to nadějně. Do poločasu však domácí snížili na rozdíl 

jediné branky.

V úvodu druhé půle se řítil na naši branku domácí útočník a Petru 

Tláskalovi nezbývalo nic jiného, než zatáhnout za záchranou brzdu 

a následně si pak hezky zblízka prohlédnout červenou kartu.

Domácí tým obrátil skóre a svoji přesilovku již dotáhl do vítězného 

konce. Kruh se tedy uzavřel a katastrofi cký scénář se beze zbytku 

naplnil. Pro naše mužstvo to znamená konec účinkování v 1.B třídě 

a sestup do okresní soutěže.

Konečná tabulka po 26. kole

1 Dobruška 26 19 2 5 64:17 59

2 Černíkovice 26 14 6 6 73:38 48

3 České Meziříčí 26 13 3 10 43:38 42

4 Loko Hradec Králové 26 11 6 9 48:58 39

5 Babí 26 11 4 11 45:41 37

6 Malšovice 26 10 7 9 37:34 37

7 Vamberk 26 10 5 11 43:49 35

8 Hronov 26 10 5 11 43:54 35

9 Ohnišov 26 10 4 12 39:50 34

10 Častolovice 26 10 3 13 40:45 33

11 Dohalice 26 9 6 11 37:43 33

12 Opočno 26 8 6 12 45:54 30

13 Nové Město 26 5 10 11 27:42 25

14 Stárkov 26 4 9 13 35:57 21

Pořadí střelců: Krištof Dušan – 10 branek, Černík Vladislav – 8, Michl 

Jan – 7, Jelen Lukáš – 6, Musil Petr – 4, Škrabal Miloslav – 3, Polák 

Kamil a Sapižák Vladimír – 2, Gábor Patrik, Šafář Michal a Baláček 

Roman po jedné brance.

m u ž i  –  i i i .  t $ í d a  o p

Naše B–mužstvo si pro příští sezonu uchovalo příslušnost ve III. třídě o-

kresního přeboru.

Sobota 14. června 2008

Opočno B — Lukavice 0:1 (0:1)

Poslední zápas už prakticky nic neřešil. Fotbalovější hosté se ujali 

v 9. minutě vedení, ve druhé půli jsme si vypracovali sérii šancí, 

ale míč jsme do sítě nedotlačili.

1 Domašín 21 14 1 6 49:29 43

2 Deštné C 21 11 4 6 46:28 37

3 Dobruška B 21 10 6 5 47:34 36

4 Lukavice 21 11 1 9 43:41 34

5 Křivice 21 9 6 6 43:28 33

6 Roveň 21 9 4 8 42:32 31

7 Javornice A 21 9 3 9 41:50 30

8 Doudleby B 21 8 2 11 40:35 26

9 Opočno B 21 6 6 9 25:29 24

10 Slatina 21 6 6 9 29:44 24

11 Labuť RK 21 5 4 12 35:55 19

12 Častolovice B 21 6 1 14 34:69 19

Pořadí střelců: Škrabal Miloslav – 7 branek, Gábor Patrik – 6, Michl 

Jan – 4, Šafář Michal – 3, Musil Jan a Schejbal Michal po dvou brankách, 

Serbousek Václav branka jedna.

V letošním roce hráli dorostenci pod hlavičkou Dobrušky.

V konečném účtování skončili mezi osmnácti účastníky mladší dorosten-

ci na 11. příčce, starší o jedno místo níže.

Neděle 15. června 2008

mladší Dobruška — Slavia 1:2

B: Eimann

starší Dobruška — Slavia 0:6

ž á c i  m l a d š í  o p

Mladší žáci ukončili svoji soutěž posledním zápasem již 9. června a celko-

vě se umístili na 3. místě v okrese.

k n i ž n í  n o v i n k y  —

d o r o s t  k p
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Příští číslo vyjde 14. 8. 2008 — Uzávěrka 5. 8. 2008 v 15 hodin

e l é v o v é  o p

Elévové odehráli poslední turnaj sezony v sobotu 7. června ve Vamberku 

a v konečném účtování jim patří 6. místo v okrese.

Sobota 7. června 2008

Vamber — Opočno B 2:4 (2:2)

B: Mach Martin, Mach Ondřej, Ježek, Mervart

Opočno B — Solnice B 5:0 (1:0)

B: Mach Martin, Mach Ondřej, Mervart, Řehák, Vrba

p $ í p r a v k a  k p  –  f i n á l o v á  s k u p i n a

O úspěchu nejmladších adeptů fotbalu jsme se zmiňovali již v minulém 

vydání ON. Pro úplnost jenom dodáváme, že hráči starší přípravky skon-

čili o pouhé tři body na 2. místě krajského přeboru a mladší obsadili místo 

sedmé.

 Podrobné informace na www.fotbal.opocno.cz

O P O Č E N S K Á  H O K E J B A L O V Á

L I G A  2 0 0 8

Opočenská hokejbalová měla na pořadu dohrávku 8. kola a tři zápasy 

kola devátého.

Dohrávka 8. kola /

Sobota 14. června 2008

HBC Hr. Králové/Dobruška — HBC Dobříkovec 3:1 (2:0, 0:0, 1:1)

B: Veselý, Řezníček O., Kosina – Chadim

Neděle 15. června 2008

HBC Pohoří — HBC České Meziříčí 1:5 (1:0, 0:2, 0:3) 

B: Novotný – Riedl, Bouz, Macháček, Šimůnek st., Baše

9. kolo /

Utkání HBC Hr. Králové/Dobruška — HBT DEMONS bylo z důvodu 

konání POHÁRU OPOČENSKÉHO BARONA v sedmiboji odloženo. 

Neděle 22. června 2008

HBC Baroni Opočno — Dynamo Semechnice 2:3 (1:0, 0:1, 1:2)

B: Škrabal, Hvězda – Vencl, Ehl, V. Černík

HBC České Meziříčí — HBC Senioři Opočno 0:5 (0:1, 0:1, 0:3)

B: Truneček, Čtvrtečka, L. Jelen, Čišecký, Jedlička

HBC Dobříkovec — HBC Pohoří 1:8 (0:2, 0:4, 1:2)

B: Hofman – Nejman 2, J. Doležal, Slezák, Maulis, J. Junek, Novotný, 

Morávek

Průběžná tabulka po 9. kole

Pořadí Tým Z V VP R P Skóre Body

1 Senioři Opočno 9 7 0 1 1 70:28 22

2 Dynamo Semechnice 9 7 0 0 2 37:15 21

3 Hr.Králové/Dobruška 8 6 0 1 1 42:21 19

4 Baroni Opočno 9 3 2 2 4 34:45 13

5 České Meziříčí 9 3 1 1 5 32:35 11

6 Demons 8 3 0 0 5 25:31 9

7 Pohoří 9 2 0 2 5 46:45 8

8 Dobříkovec 9 0 0 1 8 8:74 1

Zápasy se odehrávají každou sobotu a neděli na zimním stadionu v Opoč-

ně. Bližší informace na www.hokej.opocno.cz

P O H Á R  O P O Č E N S K É H O  B A R O N A

V sobotu 21. června 2008 uspořádal Sportovní klub HC Opočno 
1. ročník míčového sedmiboje dvojic POHÁR OPOČENSKÉHO 
BARONA. Soutěžní disciplíny proběhly na zimním stadionu 
(volejbal, basketbal, házená, stolní tenis a nohejbal), na fotbalo-
vém hřišti (penalty) a na tenisových kurtech (tenis).
Vítězem a držitelem putovního poháru se stala dvojice Vladislav 
Černík a Ivo Raděj, před Petrem Špaňhelem a Romanem Kova-
říčkem, na třetím místě se pak umístil Miloslav Škrabal s Janem 
Michlem. Celodenní klání provázelo příjemné počasí, bohaté 
občerstvení a kvalitní sportovní výkony. Pro všechny zúčastněné 
se tak stal sedmiboj příjemně stráveným prvním letním dnem.
 Výbor HC Opočno

Výsledková listina a fotogalerie na: www.hokej.opocno.cz

z p r á v i � k y  z  n a š í  š k o l i � k y
Jaro jsme přivítali vystoupením v KND. Paní učitelky si 
s dětmi připravily pásma na téma jaro, svátek maminek 
a zvířátka. Vystoupení se dětem moc povedla.
 31. 5. naše školka, ku příležitosti slavnostního otevření 
dětského hřiště u MŠ, připravila v zámeckém parku po-
hádkový les. Děti si pěkně zasoutěžily se šesti pohádkový-
mi postavami a za odměnu si na konci cesty mohly dopřát 
cukrovou vatu a pohrát na novém hřišti.
 A je tu léto, čas výletů a loučení se školkou. 17. 6. si před-
školáci prošli indiánskou stezku, na které plnili různé 
úkoly. Jestliže všechny splnili, získali 7 barevných per, za 
která je na konci stezky pasovaly paní učitelky ze základní 
školy na školáky.
 Po společném vystoupení pro rodiče a prarodiče na 
téma „Cesta kolem světa“, si děti mohly za navlečené ko-
rálky (jeden ze splněných úkolů) vyměnit v indiánském 
obchodě nějakou drobnost. Poté si s rodiči opekly buřty, 
poseděly a v dobré náladě se rozešly domů.
 24. 6. byla celá naše školka na společném výletu v Par-
dubicích, kde nás čekala plavba parníkem.
 O prázdninách nabereme nové síly a připravíme se na 
další školní rok.
 Za kolektiv MŠ Jitka Čtvrtečková
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